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L’equip femení de les 
Atletes d’Altafulla va 
aconseguir la històrica 
fita de guanyar per 
equips a la Mitja Marató 
de Tarragona. 
A més, l’equip al 
complert va ser el 2n 
amb major representació, 
amb 46 atletes 
participants. També 
els hem de felicitar per 
l’estrena de la seva 
fantàstica pàgina web: 
www.atletesaltafulla.com

D’èxit podem qualificar 
la Fira de Nadal d’en-
guany. La plaça del Pou 
es va omplir de parades, 
taules i gent disposa-
da a passar una bona 
estona amb els seus 
veïns i veïnes per gaudir 
tothom de la música, la 
coral i les cançons de 
Nadal. Un esperit de ger-
manor que sempre ajuda 
a passar una situació 
tan complicada com la 
d’aquest any. 

Altafulla ha superat en 
més de 3 punts la partici-
pació assolida l’any 2006. 
La mitjana ha estat del 
63,98% dels 3.354 electors 
(60,81%  al 2006). Dels 
tres col·legis electorals, 
La Portalada ha estat la 
més participativa amb el 
70,79%, mentre que tant 
La Violeta (que inclou 
Brises) i Hort de Pau 
(Baix a Mar i els Munts) la 
participació ha estat molt 
discreta (57,10% i 57,56% 
respectivament). 

En 19 dies algunes aules de La Portalada   
nomès s’han netejat 3 vegades
El que era una petita 
incidència per una mala gestió 
s’ha acabat convertint en un 
greu problema. 
Això és el que li ha passat a l’alcalde 
d’Altafulla amb la neteja de La 
Portalada. 
El dia 25 de novembre una de les 3 
treballadores que s’encarreguen de 
la neteja de l’escola va iniciar una 
baixa  PROGRAMADA. 
Aquesta baixa no es va cobrir en 
cap moment encara que se sabia 
que duraria uns quants dies i es va 
deixar en mans de les altres dues 
treballadores la neteja de tot el 
centre escolar.
El dilluns 13 de desembre el 
problema va esclatar quan les 
mares i els pares van accedir a les 
classes on passen la jornada escolar 
els alumnes d’educació infantil, i, de 
primera ma, van poder comprovar 
i fotografiar l’estat lamentable de 

les aules, espais comuns i banys...
Immediatament, aquest grup de 
mares i pares van adreçar-se a 
l’ajuntament per recriminar al 
senyor Pérez (3r alcalde d’Altafulla 
d’aquesta legislatura) la seva 
inoperància per resoldre un tema 
menor.
No serveixen excuses, poc creïbles, 
del tipus “jo no en sabia res”. No 
serveix que l’alcalde  pensi que amb 
dues persones es suficient per tenir 
les condicions de neteja i higiene 
que correspon a un centre educatiu 
d’infantil i primària. Això no només 
demostra incompetència per la 
gestió del personal, també una falta 
de sensibilitat i coneixement sobre 
la importància de mantenir en les 
millors condicions els espais on 
els nens i nenes d’Altafulla passen 
gran part de les hores d’un dia.
El dimarts 14 es va reincorporar la 
treballadora que estava de baixa i, 

les aules començaran a recuperar 
les condicions higièniques que 
correspon però aquesta experiència 
ens ha de fer pensar en un problema 
que ve de lluny.
Ens hem de remuntar a l’any 2002 
quan la consellera Carme Laura 
Gil i el aleshores alcalde Manel 
Ramon van inaugurar l’ampliació 
de La Portalada, mentre els pares 
i mares reivindicaven un Institut 
que avui ja gaudim. En aquells anys 
de bonança econòmica ningú va 
preveure que allò que fins aquell 
moment feien tres persones, 
difícilment ho podrien continuar 
fent el mateix número de persones 
en condicions similars de neteja. 
Condicions que amb els anys no han 
millorat, com el fet que en algunes 
zones de l’escola s’han d’omplir les 
galledes amb un bidó per la manca 
d’un safareig en condicions. Res 
d’això va transcendir a l’opinió 

pública fins que va arribar al 
govern l’alcalde Farré (que havia 
guanyat les eleccions). A partir 
d’aquell moment el problema va 
agafar una transcendència que no 
havia tingut fins llavors (fins i tot 
es va organitzar una recollida de 
signatures). Tota la problemàtica 
va desaparèixer miraculosament 
després que una moció de censura 
va fer fora Farré de l’alcaldia. 
Amb Gené com segon alcalde de 
la legislatura tot va ser una bassa 
d’oli fins a l’episodi d’aquests dies.
Possiblement l’equip de neteja de 
La Portalada necessita un reforç o 
un tipus d’estris més adients per 
netejar espais tan grans (com fa 8 
anys, com fa 4 o com ara) i s’haurà 
de solucionar definitivament, però 
qui també necessita ajuda per 
saber gestionar aquests petits 
problemes és el senyor Pérez i el 
seu equip de govern.
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Els cables ‘catalans’ de Wikileaks
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Diversos fiscals 
espanyols van confessar 

a diplomàtics nord-
americans que Catalunya 

podria ser una de les 
bases d’operacions de la 
màfia russa, segons queda 
de manifest en els cables 

filtrats per Wikileaks. 
En un altre cable 

s’assegura que Estats 
Units va demanar que a 
Tarragona atraquessin 

vaixells nuclears.

EEUU va demanar que a 
Tarragona atraquessin  

vaixells  nucleares



correu@alt.cat    nº111  desembre 2010

Durant gairebé una dècada, entre 1939 i 
1948, Tarragona es despertava amb al crit 
de “Visca la República!” i just després, a les 
sis del matí, sonava la ràfega dels fusells amb 
els quals s’executava als acusats d’haver 
col·laborat amb el bàndol republicà durant 
la Guerra Civil. Així ho recorda l’historiador 
Josep Sánchez Cervelló. 
El silenci sobre les víctimes, enterrades en una 
fossa anònima i abandonada, es va perllongar 
en el franquisme. Fins que l’Associació 
de Víctimes de la Repressió Franquista a 
Tarragona va inaugurar l’escultura Dignitat 
al costat d’aquest terreny, ara ja presidit 
pels noms i cognoms de les 771 persones 
enterrades en la rasa. “Hem trencat el silenci: 
ja no és una fossa oblidada”, va celebrar la 
presidenta de l’entitat, Montserrat Giné 
“No busquem culpables. És un record per no 
oblidar el que va ocórrer”.
Giné va certificar així el reconeixement 
dels executats a Tarragona després de la 
guerra en un homenatge que va reunir a 400 
persones de totes les edats, en la seva majoria 

familiars i amics dels enterrats en la fossa que 
han esperat tota una dictadura i 35 anys de 
democràcia per dignificar la memòria de les 
seves víctimes. Els franquistes van tancar a 
unes 3.500 persones a la presó. Els centenars 
que van morir, afusellats, però també a cops 
i de gana, van quedar oblidats en la fossa 
comuna, un terraplè abandonat fins a fa 
mesos. “Cap altre espai expressa el dolor de 
la repressió franquista com aquesta fossa”, 
va subratllar el conseller d’Interior, Joan 
Saura. “Durant la guerra va haver-hi crims 
en els dos bàndols, però la repressió posterior 
va ser injusta. Van morir per defensar els 
ideals democràtics”, va precisar. “Va ser 
una vergonya i una paròdia”, va afirmar 
Josep Sánchez Cervelló, professor titular 
d’Història Contemporània de la Universitat 
Rovira i Virgili. “Aquí no van afusellar a 
assassins. Els que jeuen en aquesta fossa van 
ser els millors dels nostres pobles. Alcaldes, 
periodistes i ciutadans que van defensar la 
democràcia”. (Ferran Balsells. El País 12 de 
desembre)

Emotivo homenaje de 
Altafulla a Labordeta

Reconeixement dels executats  
a Tarragona després de la guerra

1r Bany de l’Any 2011
Com ja comença a ser tradició, aquest any els Atletes 
d’Altafulla ens conviden a tots i totes a compartir el 1r Bany 
de l’Any. A les dues edicions anteriors més de 60 valents i 
valentes de totes les edats es van acostar al Pont de Mar per 
iniciar l’any d’aquesta manera divertida, que a més purifica el 
cos dels excessos de la nit anterior. Pels més esportistes hi ha 
un petit escalfament de 5 minuts corrents o caminant per la 
platja abans de ficar-se a les “tèbies” aigües del mar. Tots els 
que participem any rere any sabem que la impressió inicial es 
veu recompensada amb el sentiment col·lectiu de germanor i 
alegria. A més per recuperar-se del fred, els Atletes ens tenen 
preparada un a bona tassa de brou calent. La cita, el dia 1 de 
gener de 2011 a l’1 del migdia.

“Altafulla quiere ser agra-
decida y honrar la gran-
deza humana de personas 
como José Antonio Labor-
deta que descubrió y amó 
esta villa al lado del Medi-
terráneo. Labordeta  go-
zaba de la tranquilidad de 
Altafulla siendo uno más 
sin destacar, con senci-
llez....
Queremos recordar el La-
bordeta escritor, poeta, im-
pulsor del semanario An-
dalán con la poesía como 
bandera de la transición 
aragonesista antifranquis-
ta. El Labordeta cantau-

tor, considerado uno de 
los principales exponentes 
de la canción de autor es-
pañola, con canciones que 
hablan de su tierra y del 
que quedará especialmen-
te el Canto a la Libertad, 
como un himno real no 
solo de Aragón sino de la 
libertad y la democracia. 
También popular por su 
faceta televisiva “Un país 
en la mochila”, su trabajo 
como profesor en Teruel y 
el Labordeta político, testi-
go activo de la transición, 
su papel en la izquierda y 
diputado durante 8 años, 

integro en sus ideas contra 
la guerra y contra el tras-
vase del Ebro. Una de las 
personas más decisivas en 
la recuperación de las li-
bertades democráticas en 
Aragón y en España.... 
Pero nosotros queremos 
también destacar a Labor-
deta como hombre, amigo 
de Altafulla...Rindiéndo-
le un homenaje, Altafulla 
quiere reconocer al con-
junto de aragoneses que 
han venido a esta tierra 
haciéndola suya, uniendo 
la peculiaridad maña a la 
catalana. Una Altafulla en 

la que se inspiraba y de 
la que decía “aquí, junto 
al mar, vosotros tenéis la 
suerte de vivir dos veces”. 
Su humor, su socarrone-
ría, su condición baturra, 
que no abandonó nunca, 
formaron parte de su for-
ma de ser. Y en este hu-
mor, a pesar que el dijo 
que en su epitafio podría 
figurar “A la mierda” como 
una de sus frases mas cele-

bres, en Altafulla será re-
cordado con la frase de la 
placa ante su casa “Como 
un pájaro herido, como 
un árbol batido, como un 
hombre sin más” Un gran 
hombre sin más, sencillo, 
llano pero íntegro con una 
gran dignidad y amor por 
la libertad y la democra-
cia que desde Altafulla nos 
honramos en querer y re-
cordar.    

Fragmentos del acto de homenaje del pasado 5 de diciembre: 

 Tjerk. El Punt

Guillot. El Público

‘Apiñados’
Nos gusta ir porque es puntual, es 
rápido y no es caro.
Nos gusta ir porque no necesitas 
luego aparcar.
Nos gustaba ir, porque los asientos 
eran cómodos y calentitos de 
madrugada.
Nos gustaría seguir yendo, porque 
queremos imaginar un mundo donde 
el transporte público sustituya 
muchas veces al transporte privado 
(menos humos, menos consumos, 

menos atascos, …).
¡Pero nos lo están poniendo muy 
difícil en autobuses del Penedès 
este año!
En el autobús de las 7:23 …todos 
los días los usuarios de Altafulla sin 
asiento (incomodidad, vaivenes y 
cansancio),
…algunos días los usuarios de 
Altafulla quedándonos en tierra 
(viéndole pasar sin parar).
¡Que se ponga fin a esta situación 
y que podamos seguir usando este 
transporte público!

Nosotros queremos mejo-
rar la situación del IBI en 
Altafulla.
¡Tú puedes ayudarnos!
Si crees que el valor catas-
tral de tu casa es casi igual (o 
mayor) que su valor de mer-
cado, ...
si crees que el valor catastral 
en algún caso es muy injusto 
en comparación con otro que 
conoces, ...

si tienes dudas de como se 
calcula el valor catastral de 
tu piso o casa, …Ponte en 
contacto con nosotros en  
“ibi.altafulla.aa@gmail.com”.
Recibirás nuestra respuesta 
a tus dudas y nos ayudarás a 
conocer mejor los problemas 
del IBI en nuestro municipio.
Te garantizamos total confi-
dencialidad si lo deseas.

¡Ayúdanos!

A por un IBI y un CADASTRO más justo 


